
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 362 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse den 9. maj 2008. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per 

Clausen (EL) 
 

Spørgsmål 362: 

Ministeren bedes i forlængelse af svaret på spørgsmål 307 oplyse, om der er kend-

skab til, at andre patienter med lungehindekræft, i perioden 2004 til juni 2007, har 

fremsat ønske om alimta-behandling overfor onkologisk klinik på Rigshospitalet. 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har jeg indhentet en udtalelse fra Region 

Hovedstaden: 

 

”Det kan oplyses, at alle patienter ved Rigshospitalets, som i nævnte periode er 

blevet behandlet for lungehindekræft, har modtaget Alimta ved enkeltstofbehand-

ling som 2. liniebehandling forudsat, at patienten kunne tolerere 2. liniebehandling. 

Rigshospitalet har ikke kendskab til patienter, som i nævnte periode, har ønsket 

behandling med platin og Alimta som 1. liniebehandling. Men det kan ikke ude-

lukkes, at der i nævnte periode har pågået drøftelser med en eller flere patienter om 

denne behandlingsmulighed. 

Rigshospitalet oplyser, at det vil kræve en gennemgang af alle patientjournaler 

for hele perioden for med sikkerhed at afklare, om denne behandlingsmulighed 

specifikt har været drøftet med en eller flere patienter som 1. liniebehandling, 

hvilket tidsmæssigt ikke har været muligt inden for den angivne svarfrist.” 

 

Jeg kan henholde mig til Region Hovedstadens oplysninger. 
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